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رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
گفت: افزایش ۵۰ درصدی تعرفه های پزشکی در 
شرایط کنونی خارج از توان مردم است و به شدت 

به اقتصاد و سلامت مردم آسیب خواهد زد.
حجت الاسلام حسن شجاعی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
ارسال نامه ای برای رئیس جمهور در زمینه جلوگیری از افزایش 
تعرفه های پزشــکی، اظهار کرد: در برهه کنونی که شرایط 
اقتصادی و معیشــتی مردم خوب نیست، افزایش تعرفه های 
پزشــکی آن هم به شکل نجومی آسیب های جدی به مردم 

وارد خواهد کرد.
وی با بیان اینکه با توجه به شرایطی که در کشور وجود دارد، 
امروز پرداخت از جیب خانوارهــا در بخش درمان به بیش از 
۴۰ درصد افزایش یافته است، تصریح کرد: افزایش ۵۰ درصدی 

تعرفه ها، خارج از توان مردم است و به شدت به اقتصاد و سلامت 
مردم آسیب خواهد زد.

نماینده مردم ابهر، خرم دره و سلطانیه در خانه ملت با یادآوری 
اینکه در گذشته تجربه افزایش یک باره تعرفه های پزشکی را 
داشتیم، افزود: در طرح تحول نظام سلامت تعرفه های پزشکی 
به طور میانگین بیش از ۱۲۰ درصد به  یک باره افزایش یافت 
که این مسئله موجب کاهش دسترسی مالی بیماران به خدمات 
درمانی پزشکی و دندان پزشکی در کشور و تشدید بیماری این 
افراد شده است. بخشی از بیماران نیز به  دلیل اضطرار ناشی از 
بیماری، با متحمل شدن هزینه های کمرشکن سلامت خدمات 
مربوطه را دریافت کرده اند که موجب شده تا برخی از آن ها به 

زیر خط فقر سقوط کنند.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی با یادآوری 

اینکه پیشنهادی که در شورای عالی بیمه مطرح شده افزایش 
۲۸ درصدی بوده و درخواســت نظام پزشــکی نیز افزایش 
۵۰ درصدی این تعرفه ها اســت، بیان کــرد: با توجه به تداوم 
مشکلات اقتصادی اجتماعی در سال جاری برای آحاد جامعه، 
درخواست سازمان صنفی نظام پزشکی برای افزایش بیش از حد 
تعرفه های پزشکی به ویژه در بخش خصوصی به ضرر بیماران 
و عموم جامعه بوده و شکاف بین تعرفه پزشک در بخش دولتی 

و خصوصی را تشدید خواهد کرد.
شــجاعی با یادآوری اینکه این افزایش  تعرفه ها ماندگاری 
پزشــکان در بخش دولتی را نیز تهدید خواهد کرد، ادامه داد: 
اکثریت جامعه پزشکی نیز متوجه وضعیت اقتصادی اجتماعی 
مردم بوده و برای عبور از این مشکلات با آن ها همراهی خواهند 

کرد.

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی:

افزایش نجومی تعرفه های پزشکی خارج از توان مردم است
سخنگوی شورای نگهبان؛

 شورای نگهبان طرح تسهیل صدور مجوزهای
 کسب و کار را تایید کرد

هادی طحان نظیف از تایید طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار در 
شورای نگهبان خبر داد.

به گزارش اقتصادآنلاین، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در توییتی نوشت: 
طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار با توجه به اصلاحات صورت گرفته در مجلس شورای 

اسلامی، در جلسه شورای نگهبان بررسی و خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.

موافقت دولت با اجرای قانون
 ساعت رسمی کشور

 از ابتدای سال 1402 تغییر نمی کند
نماینده نجف آباد در مجلس گفت: طبق توافقی که با دولت انجام شده است، 

ساعت رسمی کشور از ابتدای سال ۱۴۰۲ تغییر نمی کند.
»ابوالفضل ابوترابی«، نماینده نجف آباد در مجلس در گفت وگو با تســنیم، با اشاره به آخرین 
وضعیت بررسی طرح عدم تغییر ساعت رسمی کشور در قوه مقننه گفت: پس از مصوبه  مجلس 
درباره این موضوع، شورای نگهبان ۲ ایراد به این مصوبه وارد دانست و برای اصلاح، آن را به 
مجلس ارجاع داد.وی درباره ایرادات شورای نگهبان به این مصوبه مجلس ادامه داد: یک ابهام 
این بود که آیا در عدم تغییر ساعت این اختیار به دولت داده خواهد شد که به مانند قبل از سال 
۱3۸6 دولت ساعت ها را تغییر بدهد یا خیر که مجلس اعلام کرد خیر اما تبصره ای آورده شده 
مبنی بر اینکه دولت بدون تغییر ساعت می تواند در 6 ماه گرم سال مناطقی که نیاز دارند فراخوان 

بدهد و اعلام کند کارمندان این مناطق یک ساعت زودتر به محل کار بروند.
عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی تصریح کرد: دومین ابهام شورای نگهبان درباره این بود 
که از چه تاریخی قرار است این عدم تغییر ساعت اجرایی شود که در رفع ابهام این موضوع، آن 
را موکول به ابتدای سال ۱۴۰۲ کردیم.ابوترابی درباره علت اجرایی شدن این قانون از ابتدای سال 
۱۴۰۲ اضافه کرد: دولت به مجلس اعلام کرد که سه ماه زمان نیاز دارد تا برنامه ها و نرم افزارهای 
کامپیوتری ادارات را به روز کند و از سوی دیگر درباره پروازهای بین المللی نیز باید اطلاع رسانی 
کند که به همین دلیل با نظر دولت مقرر شد این قانون از ابتدای سال ۱۴۰۲ اجرایی شود.وی 
اظهار کرد: ایرادات شورای نگهبان به این طرح در کمیسیون اجتماعی برطرف شده و نظر مثبت 
دولت نیز درباره این ابهامات اخذ شده است و پس از بازگشت نمایندگان از حوزه های انتخابیه 
خود، این طرح بار دیگر در دستور کار مجلس قرار خواهد گرفت تا پس از تصویب برای اعلام 

نظر به شورای نگهبان ارجاع و پس از تأیید برای اجرا به دولت ابلاغ شود.

واردات مشروط خودرو تا یک  ماه دیگر
منوچهر منطقی معاون صنایع حمل و نقل گفت: از سرگیری ورود خودرو به 

کشور به اجازه نهادهای بالادستی نیاز دارد.
به گزارش تجارت نیوز، با وعده وزیر صنعت، معدن و تجارت، قرار شد ممنوعیت واردات خودرو 
در ماه آینده لغو شود، اما به گفته معاون حمل ونقل این وزارتخانه، واردات خودرو به کشور منوط 
به شرایطی است. این در حالی است که نماینده مردم مرودشت در مجلس اعلام کرد: اگر واردات 
خودرو تا پایان اردیبهشت انجام نشود، به طور قطع روی استیضاح وزیر صمت کار خواهم کرد.

به نقل از دنیای اقتصاد، منوچهر منطقی معاون صنایع حمل و نقل عنوان کرده، قواعد لازم برای 
ازسرگیری واردات خودرو در حال تنظیم است و وزارت صمت نیز به این ماجرا )واردات خودرو( 
به دید مثبت نگاه می کند.معاون حمل ونقل وزارت صمت حال تاکید کرده که هر زمان نهادهای 
بالادســتی اجازه دهند، واردات وارد فاز اجرایی خواهد شد. او نگفته که منظورش از نهادهای 
بالادستی چیست، اما به نظر می رسد صحبت از نهادهایی بالاتر از دولت است.اظهارات منطقی 
در شرایطی است که اسفند سال گذشته، رئیس جمهور در جریان بازدید از ایران خودرو دستور داد 

ظرف سه ماه مقدمات ازسرگیری واردات خودرو به کشور فراهم شود.
کمی بعد، وزیر صمت نیز اعلام کرد ممنوعیت واردات در خرداد به پایان می رسد و ورود خودرو 
به کشــور آزاد خواهد شد. رضا فاطمی امین حتی پیش بینی کرد که بیش از ۱۰۰ هزار دستگاه 
خودرو وارد خواهد شد.این وعده دولت در حالی بود که همزمان، هیات عالی نظارت بر حسن 
اجرای سیاست های کلی نظام، با مصوبات مجلس مبنی بر واردات خودرو مخالفت و آنها را مغایر 
با اقتصاد مقاومتی و حمایت از کار و سرمایه ایرانی اعلام کرد.بنابراین با توجه به منتفی شدن 
واردات خودرو از مسیر دو مصوبه مجلس )یکی در قالب طرح ساماندهی خودرو و دیگری در 
قالب بودجه ۱۴۰۱(، همه نگاه ها به سمت دولت چرخید تا با توجه به دستور رئیس جمهور و وعده 
وزیر صمت، واردات خودرو از خرداد امسال از سر گرفته شود.حالا اما اظهارات معاون حمل ونقل 

وزارت صمت، واردات خودرو را در هاله ای از ابهام فرو برده است.

قیمت هر متر خانه در تهران ۶ برابر شد
آمار بانک مرکزی نشــان می دهد که متوسط قیمت فروش هر متر خانه در 
تهران از ۵ میلیون و ۷۶۰ هزار تومان در پایان سال ۱۳۹۶ به ۳۵ میلیون و 
۱۲۰ هزار تومان تا پایان اسفندماه سال گذشته رسیده که ۶ برابر شده است.
به گزارش ایسنا، در آمارهای اقتصادی بانک مرکزی تحولات متوسط قیمت فروش هر متر 
خانه در تهران از سال ۱3۹6 تا پایان اسفندماه سال گذشته ثبت شده که متوسط قیمت فروش 

هر متر خانه در تهران در پایان سال ۱3۹6 به میزان ۵ میلیون و ۷6۰ هزار تومان بوده است.
این رقم در ابتدای سال ۱3۹۷ با کاهش نسبت به پایان سال قبل، به ۵ میلیون و ۵3۰ هزار 
تومان رسید و متوسط قیمت هر خانه در تهران در پایان همان سال معادل ۹ میلیون و ۹۷۰ هزار 
تومان شد.در ابتدای سال ۱3۹۸ نیز، متوسط قیمت هر متر خانه در تهران ۱۱ میلیون و ۲۷۰ هزار 
تومان بوده که در پایان آن سال به ۱۴ میلون و ۴۰۰ هزار تومان رسید.از سوی دیگر، متوسط 
قیمت هر متر خانه در تهران در ابتدای سال ۱3۹۹ با قیمت ۱۵ میلیون و 3۰۰ هزار تومان شروع 
کرد و در پایان به 3۰ میلیون و ۲۷۰ هزار تومان رسید.در ابتدای سال گذشته نیز، متوسط قیمت 
فروش هر متر خانه در تهران ۲۹ میلیون و 3۲۰ هزار تومان بود اما با گذشت ۱۱ ماه به 3۵ میلیون 
و ۱۲۰ هزار تومان رسید.بنابراین، متوسط قیمت فروش هر متر خانه در تهران در پایان سال 

۱3۹6 تا پایان سال گذشته با رشد 6 برابری مواجه شده است.

از امروز آغاز می شود
پیش فروش بلیت قطار برای تعطیلات عید فطر

پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای بازه زمانی ۱۰ تا ۳۱ اردیبهشت، 
از صبح امروز، به صورت همزمان از طریق اینترنتی و در مراکز مجاز فروش 

بلیت در سراسر کشور آغاز می شود.
 پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای تمامی مسیرها به غیر از تهران- مشهد، تهران- 
خواف و تهران- طبس و بالعکس، ساعت ۱۰ صبح امروز انجام  می شود.ساعت ۱۴ روز دوشنبه 
۵ اردیبهشت نیز پیش فروش بلیت قطار در مسیر های تهران- مشهد، تهران - طبس و تهران- 
خواف و بالعکس انجام خواهد شد.با توجه به افزایش تقاضا برای ایام عید سعید فطر، از دهم تا 
شانزدهم اردیبهشت، تعدادی قطار فوق العاده پیش بینی و اعزام خواهد شد. برای کسب اطلاعات 
بیشتر افراد می توانند به صورت شبانه روزی با سامانه اطلاع رسانی راه آهن به شماره ۰۲۱۵۱۴۹ 

تماس بگیرند یا به پایگاه اینترنتی www.rai.ir مراجعه کنند.

شرط عجیب پرداخت وام فرزندآوری
اگرچه  بانک مرکزی هیچ محدودیت و شرطی برای پرداخت وام فرزندآوری اعلام 
نکرده بود اما برخی از متقاضیان هنگام ثبت نام متوجه شــده اند این وام تنها به 
ســاکنان شهرهایی تعلق می گیرد که نرخ باروری آنها زیر ۲/۵ باشد. اما اگر نرخ 
باروری بیش از این عدد باشد، هیچ تسهیلات فرزندآوری به خانواده تعلق نمی گیرد.
به گزارش تجارت نیوز، قرار بود از روز چهارم اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ ثبت نام وام فرزندآوری آغاز شود و 

خانواده  ها به ازای داشتن هر فرزند از وام ۲۰ میلیون تومانی بهره مند شوند.
بر اساس مصوبه مجلس و دستور بانک مرکزی، وام قرض الحسنه فرزند اول ۲۰ میلیون تومان، وام 
فرزند دوم، سوم و چهارم به ترتیب ۴۰، 6۰ و ۸۰ میلیون تومان است و خانواده هایی که ۵ فرزند و بیشتر 
دارند مشمول وام ۱۰۰ میلیون تومانی شوند.اما حالا برخی از متقاضیان می گویند موفق به ثبت نام وام 
فرزندآوری نشده اند و هنگام ثبت نام پیامی روی صفحه سایت مشخص می شود که اعلام می کند چون 
نرخ باروری استان و محل سکونت پدر و محل تولد فرزند از رقم مشخصی بالاتر است، خانواده مشمول 
وام قرض الحسنه فرزندآوری نمی شود.به عبارتی گویا تسهیلات فرزندآوری تنها در شهرهایی پرداخت 
می شود که نرخ باروری آنها از رقم مشخصی پایین تر است و تعداد زاد و ولد در آنها پایین است.به گفته 
یکی از متقاضیان بعد از وارد کردن اطلاعات پدر و فرزند متولد شده این پیام روی صفحه نمایش داده 
شــده است: »بر اساس اعلام مرکز آمار، نرخ باروری شــهر محل تولد پدر ۲/6۱ و نرخ باروری شهر 
محل تولد فرزند ۲/6۱ است. مطابق قانون مصوب مجلس، تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری فقط 
به فرزندانی تعلق می گیرد که نرخ باروری شهر محل تولد پدر و فرزند هر دو کمتر از ۲/۵ باشد.«بر این 
اساس تسهیلات فرزندآوری تنها به شهرهایی تعلق می  گیرد که نرخ باروری آنها کمتر از ۲/۵ باشد . بر 
اساس این پیام، هم نرخ باروری شهر محل تولد نوزاد و هم نرخ باروری شهر محل تولد پدر باید کمتر از 

۲/۵ باشد. در غیر این صورت هیچ وام فرزندآوری به خانواده تعلق نمی گیرد.
این شرط عجیب در حالی است که چنین نکته ای هنگام اعلام پرداخت وام و تسهیلات فرزندآوری 
عنوان نشده بود و به نظر می رسید کلیه خانواده هایی که از سال ۹۹ به این سو صاحب فرزند شده اند 
می توانند از وام فرزندآوری استفاده کنند. اما حالا مشخص شده که در پرداخت این وام محدودیت وجود 
دارد و همه خانواده ها نمی توانند از وام استفاده کنند.این محدودیت فقط شامل وام فرزندآوری نیست و 
گویا دیگر تسهیلات فرزندآوری را هم شامل می شود. چون همین محدودیت درباره وام ودیعه مسکن 

فرزند سوم هم وجود دارد و این وام هم در شهرهایی که نرخ باروری کمی دارند، پرداخت نمی شود.

اخبار کوتاه 

قادری عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس 
شورای اسلامی گفت: باید مشخص شود که خرید و 
فروش حواله قیر رایگان از چه طریقی صورت می پذیرد 

و مربوط به چه کسانی است.
جعفر قادری در گفتگو با بازار، با اشــاره به موضوع خرید و فروش 
حواله ای قیر رایگان اظهار کرد: مشخص نیست که این حواله ها از چه 
طریقی به فروش می رسد.وی تاکید کرد: اگر قیری که برای آسفالت 
جاده ها در نظر گرفته شده، خرید و فروش می شود یک تخلف است و 

باید با این تخلفات به جد برخورد شود.
این نماینده مجلس تصریح کرد: توزیع قیر رایگان در شرایطی در 
بودجه پیش بینی شد که این امر بتواند مشکلات عمرانی استان ها را 
برطرف کند لذا اگر بنا باشد که این تخلفات هر از چندگاهی صورت 
گیرد، این موضوع به هیچ وجه قابل دفاع نیست.قادری با بیان اینکه 
خرید و فروش قیر رایگان به هیچ وجه توجیه پذیر نیست، بیان کرد: 
حتماً باید با خرید و فروش حواله قیر رایگان برخورد قانونی صورت 

گیرد. عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس تصریح کرد: 
البته ضمانت های اجرایی مناسبی برای این مسئله، یعنی توزیع قیر 
رایگان در بودجه دیده شــده است اما با این حال باید مراقبت های 

مناسبی در این بخش مدنظر قرار گیرد.
قادری اظهار کرد: هر امکان و ظرفیتی که گشایشی در کار ایجاد 
می کند، ممکن است فسادی هم داشته باشد که باید سر جای خود 
مورد برخورد قرار گیرد اما صرف اینکه ما بخواهیم کاری را به دلیل 
فسادزا شدنش تعطیل کنیم درست نیست لذا منطق حکم می کند 
که ما بتوانیم از آن امکانات به درســتی استفاده کرده و در کنارش 
زمینه های فساد را برطرف سازیم.این نماینده مجلس اظهار کرد: باید 
مشخص شــود که خرید و فروش حواله قیر رایگان از چه طریقی 
صورت می پذیرد و مربوط به چه کسانی است لذا دستگاه ها در این 
بخش نیز نباید به هیچ وجه حواله خرید و فروش بی نام و نشان قیر 
صادر کنند، لذا دستگاه ها باید حواله قیررایگان را به نحوی صادر کنند 

که در جای خود مورد استفاده قرار گیرد.

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکیه با بیان اینکه ارزش 
تجارت خارجی کشور افزایشی بوده است، خاطرنشان کرد: نباید 
این ارقام فعالان اقتصادی را از حرکت صعودی باز دارد و ما را 
شگفت زده کند، زیرا آمارهای پیشین تجاری با ترکیه بسیار بیشتر 

از تجارت فعلی است.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، مهرداد سعادت با بیان اینکه پیش از 
این رقم ۲۱ میلیارد دلار تجارت را با ترکیه ثبت کرده ایم، تصریح کرد: ظرفیت 
افزایش چشــمگیرتر با این کشــور وجود دارد و در گام نخست می توانیم به 

۱۵ میلیارد دلار دست پیدا کنیم.
سعادت اظهار داشت: اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکیه اقدامات بسیاری 
ازجمله برگزاری همایش و نمایشگاه را انجام داده اند که مورد استقبال نیز قرار 
گرفته است؛ از سوی دیگر فضایی برای آشنایی ایرانیان ساکن ترکیه را نیز با تجار 

این کشور ایجاد کردیم تا فرصت های سرمایه گذاری فراهم شود.
وی با بیان اینکه اتاق مشترک برنامه بسیاری در زمینه توسعه روابط تجاری 
در دستور کار دارد، تصریح کرد: فراهم کردن زمینه برای آشنایی تجار دو کشور، 
تأثیراتی بسیاری برای فعالان اقتصادی داشته است که سعی داریم آن ها را ادامه 

دهیم.رییس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و ترکیه گفت: یکی از رسالت های 
دولت هموارســازی تجارت دو کشو ر با تمام قدرت است، زیرا سیاست ها بین 
دو کشور در بعضی موارد بر اقتصاد نیز تأثیر می گذارد.وی با بیان اینکه فعالان 
اقتصادی نمی توانند در این بخش ورود پیدا کنند، اظهار داشت: انتظار می رود 
دولت در مورد کشورهای همسایه به ویژه ترکیه دقیق و جدی رسیدگی به توسعه 
روابط رسیدگی کند.سعادت با بیان اینکه ایران و ترکیه از کشورهای مهم منطقه 
محسوب می شوند، گفت: می توان از بازار دو کشور بازاری به نفع ۱6۰ میلیون 
نفر استفاده کرد؛ زیرا مجموعه جمعیت دو کشور عدد قابل توجهی است.وی با 
اشاره به واردات 3۰۰ میلیارد دلاری ترکیه در سال ۲۰۲۱، تأکید کرد: ترکیه در 
همسایگی مزیت های فوق العاده ای برای ایران دارد که با اقدامات دولت، بخش 

خصوصی می تواند در راستای منافع کشور برای آن گام بردارد.
سعادت تأکید کرد: امیدواریم مسائل دو کشور به سرعت رفع شود و دولتمردان با 
نگاه مثبت به این برنامه نگاه کنند که بتوانیم فضایی برای توسعه روابط اقتصادی 
ایجاد کنیم.در ســال ۱۴۰۰ صادرات ایران به ترکیه با 6 میلیارد و ۱۰۰ میلیون 
دلار، رشد ۱۴۱ درصدی را تجربه کرد و میزان واردات از این کشور با پنج میلیارد 

و 3۰۰ میلیون دلار رشد ۲۰ درصدی را به ثبت رساند.

رییس کمیته شفافیت و شهر هوشمند شورای اسلامی شهر تهران ضمن 
بیان این مطلب که اداره شهر تهران به عنوان پایتخت جمهوری اسلامی 
ایران به صورت مشــارکتی ممکن است و سهم هر سازمان و نهاد باید 
در این امر مشخص شود، گفت: تلاش مدیریت شهری تهران در انعقاد 
تفاهم نامه های مشارکتی برای مشخص نمودن سهم هر نهاد یا سازمان 
در اداره پایتخت ســتودنی اســت و در این میان دولت باید هزینه اداره 

پایتخت را بپردازد و این هزینه را از دوش مردم بردارد. 
به گزارش ایسنا، احمد صادقی در شصتمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران در تذکری 
گفت: توجه مدیریت شهری تهران به  مدیریت مشارکتی شهر تهران و مشخص کردن سهم 
نهادها و سازمان ها برای اداره پایتخت کار بسیار پسندیده ای است و من از این دقت نظر و ریز 
بینی تشکر می کنم. وی ادامه داد: شهر تهران را بایستی به صورت مشارکتی اداره کرد چرا 

که اگر تمام بار اداره شهر به دوش مردم باشد، این اتفاق رقم نمی خورد.
این عضو شورا افزود: امیدواریم دولت هم به این بلوغ برسد که هزینه اداره تهران به عنوان 
پایتخت جمهوری اسلامی ایران را بپردازد. صادقی افزود: می دانید که هزینه اداره شهر تهران 
از دو بخش تامین می شود، یک بخش از طریق عوارضی که از مردم دریافت می شود و  

یک بخش نیز مربوط به دولت است که می بایست هزینه های اداره تهران به عنوان پایتخت 
را پرداخت کند و این امر جدای از بحث کالبدی شهر تهران می باشد. وی تاکید کرد: دولت 
باید با اهتمام به این امر هزینه های اداره پایتخت را از دوش مردم بردارد. در این راستا تلاش 
شهرداری تهران برای انعقاد تفاهم نامه های مشارکتی ستودنی است و شورای شهر نیز تمام 
قد خود را در کنار شهرداری و دولت برای رفع مشکلات مردم می بیند و از چنین اقداماتی 
حمایت می کند. صادقی تاکید کرد: در سالهای قبل زمانی که بنده به عنوان رییس سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران بودم تفاهم نامه ای بین شهرداری و وزارت نیرو 
منعقد شد و این تفاهم نامه به جهت اینکه بعضی تفاهم نامه ها از جنس توافق نامه هستند 
و بار مالی ایجاد می کنند نیازمند حمایت های شورای شهر از منظر کارهای تقنینی و نظارتی 
بود و لذا این تفاهم نامه به صورت سه جانبه  بین شورا، شهرداری و وزارت نیرو منعقد شد. وی 
افزود: امضای رییس شورا سبب شد موضوع تفاهم نامه به کمیسیون های اصلی ارجاع شود 
که این امر هم بحث نظارتی شورا را در پی داشت و هم اینکه در هر جایی نیاز به وضع ضوابط 
و قوانین جدید احساس می شد و سبب تسریع در کار می گشت؛ لذا پیشنهاد من این است این 
تفاهم نامه ها که به درستی دارد انجام می شود و سهم همه در اداره شهر تهران،  مشخص 

می شود حمایت های شورا را نیز در پی داشته باشد تا خدمات بهتری به مردم ارایه شود.

نماینده بســتان آباد در مجلس از کاهش ســرعت اینترنت و 
افزایش تعرفه اش انتقاد کرد.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، آقای نوری قزلجه در توئیتر نوشت که 
 کاهش سرعت اینترنت و افزایش تعرفه آن از راهکار های طرح صیانت برای 

محدودسازی و مسدودسازی بوده است.
این نماینده خطاب به عیسی زارع پور وزیر ارتباطات، اضافه کرده که »مراقب 
باشد سود اقتصادی و منافع سیاسی متحجرانه یک اقلیت انحصار طلب، پوست 
خربزه زیر پای شما نشود. «در هفته های گذشته افزایش قیمت بسته های اینترنت 
با انتقاد مردم و نمایندگان مجلس مواجه شده.۲۴ فروردین امسال پس از آغاز 
انتقاد ها در سال ۱۴۰۱، آقای موسوی ملکان عضو کمیسیون صنایع و معادن در 
توییترش نوشت که »قیمت بسته های اینترنتی با حقوق وزیر همسان است، اما 
با حقوق دانشجو و خانواده دانش آموز خیر. «او از وزیر ارتباطات خواسته بود اگر 

نمی تواند این مشکل را حل کند، استعفا بدهد.
در روز های گذشته گزارش شده علاوه بر حذف بسته های اقتصادی اینترنت 
خدمات اپراتور ها مانند ایرانسل و همراه اول و افزایش قیمت ها، مودم های ارائه 

شده این دو خدمات دهنده هم محدود شده است.

با این حال آقای زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، با صرف افزایش 
یافتن قیمت اینترنت مخالفتی نکرده و گفته این اتفاق باید با افزایش کیفیت همراه 
باشد.او گفته »خط قرمز وزارت ارتباطات، افزایش تعرفه اینترنت، بدون افزایش 
کیفیت آن است« و اضافه کرده »هیچکس در وزارت ارتباطات به دنبال افزایش 

سود اپراتور ها نیست. «
این گفته ها در حالی مطرح می شود که آخرین مصوبه تعرفه اینترنت همراه به 

سال ۹۵ و اینترنت ثابت به سال ۹6 باز می گردد.
آقای عباسی شاهکوه رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
۲۵ فروردین امسال گفت با تأکید وزیر ارتباطات به دنبال برنامه ای است تا برای 
جبران افزایش قیمت برای اقشار کم برخوردار یا کل جامعه بسته هایی در نظر 
گرفته شود.وزارت ارتباطات موضوع دسترسی عادلانه را مطرح کرده که به گفته 
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، برنامه آن پس از نهایی شدن 

اعلام می شود.
پیشتر و در جریان بررسی طرح موسوم به صیانت در مجلس، برخی از کاهش 
سرعت اینترنت به علت اجرای پنهانی طرح ابراز نگرانی کرده بودند، اما وزارت 

ارتباطات آن را تکذیب کرده است.

 دستگاه های دولتی نباید حواله
 بی نام و نشان قیر صادر کنند

 سهم اندک ایران 
از واردات ٣٠٠ میلیارد دلاری ترک ها

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

تلاش ایران برای رونق تجارت با ترکیه؛

 دولت باید هزینه اداره پایتخت را
 از دوش مردم بردارد

کاهش سرعت اینترنت و افزایش قیمت آن از 
راهکار های طرح صیانت بود

رییس کمیته شفافیت شورای شهر تهران:

نماینده مجلس: 

فرمان سازمان تامین اجتماعی در دست بزرگترین بدهکار 
با آنکه منابع سازمان تامین اجتماعی از محل پول کارگران و 
کارفرمایان تامین می شود اما مدیریت این سازمان در دست 
دولت بوده درحالی که دولت خود بزرگترین بدهکار به چنین 

سازمانی است.
سازمان تامین اجتماعی و در ذیل آن صندوق های بازنشستگی هر چند به 
دلیل کسب درآمدهای مستمر بسیار زیاد از محل پرداخت حق بیمه کارگران 
و کارفرمایان جایگاه مهمی را به لحاظ برخورداری از منابع مالی دارند، اما به 
گفته کارشناســان، ضعف مدیریتی درطول دوران و عــدم بهره وری از این 
منابع هنگفت موجب شده است تا چنین سازمانی اولا نتواند به نحو شایسته 
در ارایه خدمات، نیاز مجموعه افراد تحت پوشش خود را به درستی تامین کند 
و از طرفی نیز با کم توجهی نسبت به آینده نگری صندوق های بازنشستگی 
 برای پاسخگویی درست و درمان به قشر بازنشسته کشور اقدامات لازم را به 

کار گیرد.
فرمان تاریخی برای تحول بخشی سازمان تامین اجتماعی

کم توجهی به این موضوع درطول دوران گذشته تا بحال باعث شده تا مقام 
معظم رهبری اخیرا و در راســتای اجرای بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساسی، 
سیاســت های کلی و مصوب تأمین اجتماعی را برای اقدام به رؤسای قوای 
سه گانه و رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کند. فرمانی تاریخی 
که دغدغه معظم له به منظور جامعیت دادن و انسجام بخشی به تلاش های 
نظــام و ایجاد جهش در این زمینــه بوده و با توجه به اهمیت و جامعیت آن 
به عنوان یک سند بالادستی، تحقق آن را مستلزم تغییرات اساسی در قوانین و 
مقررات جاری و تلاش های جدی در این عرصه دانسته اند. ایشان در بخشی 
از سیاست های کلی تامین اجتماعی بر استقرار نظام تأمین اجتماعی به صورت 
جامع، یکپارچه، شفاف، کارآمد، فراگیر و چندلایه تاکید دارند و اصلاح قوانین، 
ساختارها و تشکیلات سازمانها و صندوق های بیمه گر اجتماعی در جهت تأمین 
عدالت و یکسان سازی قواعد و مقررات بیمه ای و جلوگیری از ایجاد و انباشت 
بدهی های دولت و رعایت قواعد بیمه ای و تأمین بار مالی تضمین شده و بین 

نسلی را خواستار شده اند.
درچنین شــرایطی اکنون وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی از تشکیل هشت 
گروه تخصصی به منظور تنظیم لایحه سیاست های کلی تامین اجتماعی 

خبر داده و عملیاتی شــدن این سیاســت ها را تنها راه نجات صندوق های 
بازنشستگی ورشکسته اعلام کرده است. حجت  الله عبدالملکی در این باره 
نوشته است: »در اجرای دستور رییس جمهور درباره تدوین لایحه  سیاست های 
کلی تامین اجتماعی ابلاغی از ســوی رهبرانقلاب، هشت گروه تخصصی 
تشکیل و ۱۵ محور در قالب پنج محور اصلی برای تنظیم لایحه، احصاء شده 
است. عملیاتی شدن این سیاست ها، تنها راه نجات  صندوق های ورشکسته 

بازنشستگی بوده که از گذشته به ارث رسیده است«.
ناکار آمدی مدیریتی در سازمان تامین اجتماعی صندوق های 

بازنشستگی را به خاک سیاه نشاند
لطفعلی بخشی، کارشناس اقتصادی در گفتگو با خبرگزاری »بازار« درباره 
آشفتگی سازمان تامین اجتماعی در ارایه خدمات رضایت بخش و مشکلات 
پیش روی صندوق های بازنشستگی درآینده گفت: این سازمان نیازمند تحول 
اساســی اســت چرا که ضعف مدیریتی از دوره های گذشته تا بحال در این 
سازمان به دلیل وجود مدیریت ناکارآمد دولتی وجود دارد و تا زمانی که سکان دار 
آن دولتی ها باشند مشکلات در این سازمان به این زودی ها حل نخواهد شد.
وی بابیان اینکه تمام درآمد ســازمان تامین اجتماعی ازجیب کارفرمایان و 
کارگران تامین می شود، خاطرنشان کرد: از آنجایی که خود دولت بزرگترین 
بدهکار به این سازمان است اما جالب این جاست که مدیران آن را دولت معرفی 
و تعیین می کند. این درحالی است که ۷ درصد حقوق کارگران و ۲3 درصد 

نیز از طریق کارآفرینان که در مجموع 3۰ درصد می شود به سازمان تامین 
اجتماعی واریز شده که در اصل باید صاحب صندوق های بازنشستگی در این 

سازمان قشر کارگر و کارفرما باشند، اما متاسفانه این طور نیست.
این استاد دانشگاه اظهارداشت: با آنکه سیاست گذار، تصمیم گیرنده و صاحب 
صندوق های بازنشستگی باید از نمایندگان کارگری و عوامل تامین کننده منابع 
مالی سازمان تامین اجتماعی باشند اما این مجموعه هیچ نقش و جایگاهی را 
در این سازمان ندارند زیرا مدیرعامل و حتی اعضای هیئت مدیره این سازمان 
و صندوق های بازنشســتگی را دولت تعیین می کنند بدون اینکه از دیدگاه 
نمایندگان کارگری و کارفرمایی در تصمیمات مشاوره بگیرند و یا از نظر آنها 

استفاده کنند.
تعادلی در دخل و خرج سازمان تامین اجتماعی نیست

بخشی افزود: با وجودی که دولت در پرداخت بدهی خود به سازمان تامین 
اجتماعی ناتوان است اما مدیران دولتی در این سازمان و در برخی تصمیمات 
خود بدون توجه به عواقب آن میزان حقوق بازنشستگان را افزایش می دهند. 
حال هر چند با توجه به رشد نرخ تورم و کم ارزش شدن پول افزایش میزان 
رقم بازنشستگی برای این قشر از جامعه ضروری است اما سیاست گذاری ها 
و تصمیمات نباید طوری اعمال و اتخاذ شود که تبعات آن دامن گیر شود و یا 

از توان سازمان خارج باشد.
عضو هیئت علمی دانشــگاه علامه طباطبایی تصریح کرد: دخالت های 
بیجا، بی مورد و غیر کارشناسی مدیران دولتی در سازمان تامین اجتماعی و 
صندوق های بازنشستگی موجب شده است که این سازمان به جای توسعه و 
رونق آینده ای نامعلومی داشته باشد با این وجود باید برنامه ریزی ها طوری 
باشد که بتوان با مشارکت نمایندگان کارگری و کارفرمایی در سیاست گذاریها 
و مدیریت صندوق های بازنشستگی اقداماتی در راستای ایجاد تعادل دخل و 
خرج ایجاد شود تا طوری نشود که سازمان تامین اجتماعی به جای ترقی هر 

روز از خدمات خود به افراد تحت پوشش بکاهد.
وی در ادامه افزود: چنانچه مدیریت صندوق های بازنشستگی با مشارکت 
منتخبین کارفرمایی و کارگران اداره شود بی تردید مدیریت دقیقی در دخل 
و خرج در این بخش اعمال خواهد شــد. چرا کــه مدیریت ضعیف دولتی 
شرکت های بزرگی چون شستا که زیرمجموعه سازمان تامین اجتماعی است 

متاسفانه طی دوران گذشته و تا کنون نتوانسته است موفقیت چندانی داشته 
باشند. این در حالی است که شرکت های بزرگی چون شستا چنانچه به خوبی 
اداره می شدند وضعیت کارگران و بازنشستگان در دریافت خدمات و حقوق 

این گونه نمی شد.
 ناتوانی در ارایه خدمات مناسب به دلیل عدم بهره وری لازم

 از منابع صندوق های بازنشستگی
سید مرتضی افقه، اقتصاددان و استاد دانشگاه نیز در گفتگو با خبرگزاری »بازار« 
گفت: با آنکه دولت ســیزدهم بدنبال رعایت عدالت در امور و رفع مشکلات 
اقتصادی مردم است اما تیم اقتصادی مجرب آنچنانی ندارد و طی حدود یکسال 
اخیر فقط وعده می دهند وعده هایی که هیچ مبنایی ندارد. به طور مثال قرار 
بود قیمت ها اینگونه در بازار افزایش نیابد و فقر در جامعه زدوده شود اما اکنون 

گرانی جامعه را فرا گرفته است.
وی با بیان اینکه در بحث ارایه درست خدمات اجتماعی وزارت کار نتوانسته 
است به خوبی عمل کند افزود: سازمان تامین اجتماعی دارای شرکت های 
قوی و درآمد زاست اما معلوم نیست چرا صندوق های بازنشستگی در آستانه 
ورشکســتگی قرار دارند. در چنین شرایطی این ســئوال در اذهان عمومی 
متبادر می شود که چرا مدیریت ها باید به گونه ای باشد که نه تنها مردم از 
خدمات درمانی تامین اجتماعی و ... بخوبی برخوردار نشوند بلکه صندوق های 
بازنشستگی نیز به چنین روزی دچار شوند. این استاد دانشگاه اضافه کرد: بخش 
قابل توجهی از منابع کشور به دلیل ناکارآمدی مدیریتی سوخت می شود چنین 
اتفاقی به دلیل عدم بهره وری از شرکت های بزرگی چون شستاست که در 

بخش تامین اجتماعی دیده می شود.
بنا به این گزارش، مشکلات عدیده در بخش تامین اجتماعی تا جایی است 
که مقام معظم رهبری اخیرا سیاســت های کلی تامین اجتماعی را در ۹ بند 
و بــا اهداف کلی ایجاد رفاه و برطرف کردن فقر و محرومیت ابلاغ کردند و 
3 قوه موظف به طراحی و تدوین برنامه های اجرای این سیاســت نامه ظرف 
6 ماه آینده شدند. پس از این بلافاصله سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری 
با تشکیل جلســه هیات دولت، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را مسؤول 
پیگیری »فرمان تامین اجتماعی« کرد. حال باید دید که اقدامات برای تحقق 

این اهداف چگونه خواهد بود.

کمبود آب نداریم، مشکل در مدیریت منابع آبی است
عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران گفت: ما 
اصلا کمبود آب نداریم، بلکه مشکل ما در مدیریت است. اگر آب 
را درست مدیریت کنیم، آب زیاد هم داریم. از آنجایی که مدیریت 

ما به درستی نیست آب از دست ما هدر می رود.
سید محمد آقامیری، عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در پاسخ به سوالی درباره سرانجام ارسال لایحه ای در 
زمینه فرونشست زمین از طریق شورای عالی استان ها به مجلس گفت: جلسات 
فرونشست شروع شده است. الان با اساتید دانشگاه و سازمان ها و وزارتخانه های 
مختلف جلسه برگزار می کنیم. او ادامه داد: تمامی اطلاعات در زمینه فرونشست 

از سازمان نقشه برداری گرفته تا وزارت نیرو، آب و فاضلاب و کشاورزی در حال 
گردآوری است و یک پایش ملی و کشوری انجام می دهیم و براساس آن ضوابط 
و راهکارهایی را استخراج می کنیم که چه راهکارهایی را باید برای جلوگیری از 
فرونشست اســتخراج کنیم. او درباره جزئیات لایحه ای که قرار است از سوی 
شورای عالی استان ها تدوین و سپس در مجلس به تصویب برسد  و به سراسر 
کشور ابلاغ شود، گفت: در این لایحه متولی رسیدگی و نظارت به آن مشخص 
خواهد شد. آقامیری در واکنش به اینکه یکی از دلایل فرونشست استفاده بیش 
از حد از منابع آب زیرزمینی است، در حالی که ما دچار کمبود منابع آبی هستیم، 
گفت: اتفاقا ما اصلا کمبود نداریم، بلکه مشکل ما در مدیریت است. اگر آب را 

درســت مدیریت کنیم، آب زیاد هم داریم. از آنجایی که مدیریت ما به درستی 
نیست آب از دست ما هدر می رود. عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر تهران اضافه کرد: بحثی که ما الان در جلسات داریم مدیریت منابع آبی 
است که اگر به درستی آن را مدیریت کنیم از فرونشست جلوگیری می کند و آب 
به مقدار کافی هم برای استفاده شرب و هم برای کشاورزی داریم. او با بیان اینکه 
در این مشکلات مدیریتی سازمان های مختلفی دخیل هستند، اظهار کرد: نزدیک 
به ۱6 سازمان را دعوت کردیم که هر کدام گزارش کار خود را ارائه دهند. خود این 
سازمان ها قبول دارند که اکثرا در این کارها ضعف دارند اما دستورالعمل مشخصی 
ندارند که باید چه کار کنند و به دنبال این دستور العمل مشخص هستیم.آقامیری 

تاکید کرد که هرکس باید وظایف خود را به درستی انجام دهد، اما این نیازمند 
یک شرح وظایف منظم و مدون است، افزود: باید ماموریت های هر سازمان را 
مشخص و مصوب کنیم و یک متولی بالای سر سازمان ها بگذاریم که ماه به ماه 
گزارش شرح فعالیت را دریافت کند. طول این دوره نیز ده سال است و حداقل باید 
ده سال این اقدامات را منظم انجام دهند تا به نتیجه برسیم. او در واکنش به اینکه 
سرعت فرونشست در ایران بیشتر از این بازه زمانی است که قرار است در قالب 
برنامه ده  ساله تدوین شود، اظهار کرد: این حداقل زمان است. کار از سال اول 
شروع نتیجه می دهد، چرا که پایش می کنیم. الان سازمان نقشه برداری را موظف 
می کنیم که پایش کند و وضعیت فرونشست را به صورت ماهانه استخراج کند. 
آقامیری درباره هزینه اجرای این برنامه گفت: اگر لایحه مشخص و در مجلس 

تصویب شود ردیف بودجه آن نیز مشخص خواهد شد.
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